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مخلص و پیشتاز در پاسداری از انقلاب و دفاع از استقلال و امنیت ملت ایران بویژه در ۸ سال دفاع مقدس و سپس همت قابل ستایش در حوزه های فنی و تخصصی نیروی دریایی سپاه 
و پیشرفت و بالندگی این نیروی راهبردی، همواره الهام بخش پاسداران جوان و نیروهای مومن و مجاهد میهن اسلامی بویژه جوانان غیور استان شهیدپرور فارس خواهد بود.

سهشنبه16فروردین1401
شماره3455 وطنامروز

استفادهازکیشبرایمیزبانیازمیهمانان
جامجهانی2022

پیشنهادفوتبالیرئیسی
بهامیرقطر

رئیس جمهور ب��ا بیان اینکه ام��روز اراده جمهوری 
اس��لامی ایران و قطر بر توس��عه بی��ش از پیش روابط 
دوجانبه اس��توار است، اظهار داش��ت: تهران از توسعه 
س��طح روابط با دوحه در بخش های مختلف استقبال 
می کند و برداشتن گام های بلند در راستای ارتقای هر 
چه بیشتر روابط ۲ کشور را به نفع ۲ ملت و ملت های 

منطقه می داند. 
حجت الاس��لام والمسلمین س��یدابراهیم رئیسی در 
پاس��خ به تماس تلفنی »ش��یخ تمیم بن حمد آل ثانی« 
امیر قطر با تبریک حلول ماه مبارک رمضان با اشاره به 
ظرفیت های گس��ترده در مسیر توسعه روزافزون سطح 
روابط و همکاری های ۲ کشور گفت: تهران و دوحه با فعال 
کردن تمام ظرفیت های همکاری و ایجاد هماهنگی های 
نزدیک می توانند گام های موثری در راستای منافع ۲ ملت 
و برقراری ثبات و امنیت در منطقه بردارند. رئیس جمهور 
با اش��اره به س��فر امیر قطر به ته��ران در آینده نزدیک 
خاطرنشان کرد: در این سفر تصمیمات بزرگی در راستای 
توس��عه بیش از پیش مناسبات و همکاری های ۲ کشور 
در حوزه های مختلف اتخاذ خواهد ش��د. وی در ادامه با 
ابراز خرسندی از برگزاری مسابقات جام جهانی فوتبال در 
قطر و آرزوی موفقیت برای این کش��ور در برگزاری این 
رویداد ورزش��ی مهم خاطرنشان کرد: جمهوری اسلامی 
ای��ران آمادگ��ی دارد در جهت برگ��زاری هر چه بهتر و 
باشکوه تر بازی های جام جهانی، در جزیره کیش و سایر 
جزایر نزدیک به قطر هرگونه مساعدت و کمک مورد نیاز 
را ارائه کند و اطمینان داریم با برنامه ریزی هایی که انجام 
شده، جهانیان شاهد بازی های خاطره انگیزی خواهند بود. 
»شیخ تمیم بن حمد آل ثانی« امیر قطر نیز در این 
تماس تلفنی با تاکید بر اینکه کشورش بعد از ملاقات 
و مذاک��رات طولانی ۲ کش��ور در دوحه به طور کامل 
به توس��عه هر چه بیش��تر روابط با تهران متعهد است، 
گفت: معتقدیم سفر جنابعالی در توسعه روابط برادرانه 
و اس��تحکام همکاری ها از نقش مهمی برخوردار است. 
وی با اظهار خرسندی از راهیابی تیم  ملی فوتبال ایران 
به مسابقات جام جهانی گفت: در این مسابقات بخوبی 
از برادران خود استقبال خواهیم کرد و گروهی که تیم 
ایران در آن قرار گرفته گروهی حماسی است و مطمئنا 
شاهد بازی های جذابی خواهیم بود. امیر قطر خاطرنشان 
کرد: درباره همکاری ۲ کشور در برگزاری مسابقات نیز 
ب��زودی وزیر راه قطر در جزی��ره کیش با همتای خود 
درباره نحوه همکاری ها ملاقات و مذاکره خواهد داشت. 

فرماندهنیرویدریاییسپاه:
آمادگیرزمراباکمکشرکتهای

دانشبنیانتقویتمیکنیم
س��ردار دریادار علیرضا تنگس��یری، فرمانده نیروی 
دریایی سپاه در مراسمی که با حضور جمعی از فرماندهان 
و مسؤولان در ستاد فرماندهی نیروی دریایی سپاه برگزار 
ش��د، ضمن تقدیر و تشکر از زحمات همه فرماندهان، 
رزمندگان و سربازان دریادل نیروی دریایی سپاه که در 
سال گذش��ته به صورت جهادی و انقلابی برای تحقق 
ش��عار س��ال ۱۴۰۰ تلاش موفقیت آمیزی ارائه کردند، 
گفت: تعیین ش��عار سال از س��وی رهبر معظم انقلاب 
اس��لامی، برای ما حکم ابلاغ و فرمان دارد و همگی ما 
مکلفیم و وظیفه داریم با تلاش مضاعف و جهادی، در 
تحقق و عملیاتی کردن این فرمان تعالی بخش در سال 
۱۴۰۱ نقش آفرینی کنیم. فرمانده نیروی دریایی سپاه 
افزود: دانش��مندان جوان و انقلابی کشورمان از سالیان 
گذشته با هدایت و حمایت رهبر معظم انقلاب اسلامی 
تحت عنوان شرکت های دانش بنیان توانستند بسیاری از 
مشکلات و نیاز های علمی و راهبردی کشور در بخش های 
مختل��ف را مرتفع کنند که همانا برخی از آنها موجب 

خنثی شدن تحریم ها شد. 
وی با مثبت ارزیابی کردن س��طح کیفی بس��یاری 
از دس��تاوردهای ش��رکت های دانش بنیان داخلی که 
همگی از رویش های انقلاب اسلامی هستند، گفت: ما 
هم می توانیم به سهم خود برای تقویت سطح آمادگی 
رزم و بالا بردن توان رزم با حمایت و پش��تیبانی از این 
شرکت های دانش بنیان، از ظرفیت های آنان استفاده کرده 
و گام مؤثری در تحقق شعار سال برداریم. فرمانده نیروی 
دریایی سپاه با اشاره به رشد و پیشرفت روزافزون تولیدات 
نظامی و س��اخت داخلی تجهی��زات دفاعی- عملیاتی 
افزود: امروز تمام تجهیزات و وس��ایل مورد نیاز سازمان 
نیروهای مسلح ساخت داخل و تولید ملی است و برخی 
از آنها با همکاری شرکت های دانش بنیان ساخته شده 
است و امس��ال با توجه به فرمان فرمانده معزز کل قوا 
حضرت آیت الله العظمی امام خامنه ای مدظله العالی این 

همکاری ها و تعاملات بیشتر خواهد شد. 

باعواملحواشیبازیایران-لبنان
برخوردمیشود

حجت الاسلام نصرالله پژمانفر در جلسه علنی مجلس 
شورای اسلامی طی تذکر شفاهی اظهار داشت: لازم است 
در وهله اول از رئیس جمهور برای سفر به خراسان رضوی 
تقدیر و تشکر کنم، چرا که نکات متعددی از سوی وی 
مورد تأکید قرار گرفت که امیدوارم با پیگیری های معاونت 
اجرایی رئیس جمهور، عملیاتی و مش��کلات خراس��ان 
رضوی بویژه مشهد برطرف شود. وی ادامه داد: متأسفانه 
قضاوتی درباره ش��هر مشهد می شود مبنی بر اینکه این 
شهر امکانات زیادی دارد و پر برخوردار است در حالی  که 
این قضاوت سطحی است. مؤید این مساله آن است که 
یک سوم جمعیت مشهد حاشیه نشین هستند و این حجم 
از حاشیه نشینی قابل قیاس با سایر نقاط کشور نیست. 
نماینده مردم مشهد در مجلس شورای اسلامی با اشاره 
به حواشی بازی ایران و لبنان در مشهد تصریح کرد: ما در 
کمیسیون اصل ۹۰ به این موضوع ورود کرده ایم و حتما 
پیگیری های لازم را انجام خواهیم داد و قطعا عواملی که 
منجر به این اتفاق شدند، معرفی می شوند و با آنان برخورد 
خواهد شد، البته ناگفته نماند جریانی وجود دارد که همواره 

می خواهد در کشور حاشیه سازی کند. 

اخبار

گروهسیاس�ی:رئیس مجلس شورای اسلامی بار دیگر از قرار 
گرفتن طرح شفافیت در دستور کار مجلس خبر داد تا امیدها 
نس��بت به تحقق وعده مشهور نمایندگان مردم در خانه ملت 

زنده شود. 
به گزارش »وطن امروز«، مجلس یازدهم در حالی در آستانه به 
پایان رسیدن دومین سال فعالیت خود قرار دارد که کماکان بیم 
و امیدها نسبت به تحقق برخی وعده های انتخاباتی نمایندگان 
بر بهارس��تان سایه افکنده است. در میان وعده های انتخاباتی 
نمایندگان اما رد »ش��فافیت« بیش از دیگر وعده ها به چشم 
می آید؛ وعده ای که عدم تحققش بیشترین انتقاد را در اردوگاه 
نیروهای انقلابی با خود به همراه داشته است و بسیاری تصویب 
شفافیت آرای نمایندگان را جدی ترین آزمون سیاسی بهارستان 
به حساب می آورند. در همین زمینه روز گذشته سلمان اسحاقی، 
نماینده مردم قائنات در مجلس شورای اسلامی در اخطار قانون 
اساسی عنوان کرد: ما درباره اصلاح آیین نامه داخلی مجلس اقدام 
می کنیم اما مردم منتظر موضوع شفافیت هستند، اگر به موضوع 
شفافیت قبل از بررسی اصلاح آیین نامه مجلس توجه می شد 
می توانستیم اصلاح ساختار بودجه را در قالب شفافیت پیگیری 
کنیم. عضو کمیسیون بهداشت مجلس بیان کرد: هر اقدامی برای 
اصلاح آیین نامه انجام دهیم مردم توقع توجه به موضوع شفافیت 
را دارند، در نخستین جلسه ۱۴۰۱ تکلیف شفافیت آرا را برای 
مردم شفاف کنیم و بگوییم اگر برای آیین نامه اصلاح ساختار 
بودجه قدمی برداشته می شود با توجه به شفافیت خواهد بود. 
در ادامه محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی نیز 
در پاسخ به اظهارات این نماینده گفت: بحث مربوط به شفافیت 
در دستور جلسه مجلس قرار دارد و در همین ماه مبارک رمضان 
این موضوع در صحن مجلس به بحث گذاشته خواهد شد. وعده 
در دستور کار قرار گرفتن طرح شفافیت البته پیش از این نیز 
مهرماه سال گذشته از سوی رئیس مجلس طرح شده بود که 
عدم تحقق آن با انتقادات فراوانی همراه شد. با این حال موضع 
روز گذشته قالیباف را می توان نشانه ای از اهتمام مجلس برای 
تعیین تکلیف این طرح به حساب آورد. رئیس قوه مقننه پیش 
از نیز به بهانه های مختلفی حمایت خود از تصویب طرح شفافیت 

آرای نمایندگان را اعلام کرده بود. 
اکثریتبهدنبالشکستاقلیت ■

طرح شفافیت این روزها در شرایطی تبدیل به یک آزمون 
جدی نمایندگان مجلس شده است که عدم تصویب این طرح 
به رغم رای موافق اکثریت نمایندگان تبدیل به نشانه بداقبالی 
حامیان ش��فافیت شده بود. بهمن ۱3۹۹ در آستانه سالگرد 
یازدهمین دوره انتخابات مجلس ش��ورای اس��لامی بود که 
نمایندگان با ۱5۴ رای مقرر کردند طرح شفافیت آرا با اولویت 
بررسی شود. ساعاتی پس از این اقدام نمایندگان، قالیباف نیز 
در توئیتی نوشت: »امروز بلافاصله پس از وصول درخواست، 

اولویت بررس��ی طرح شفافیت آرای نمایندگان را در صحن 
علنی به رأی گذاشتیم. به عنوان نخستین امضاکننده طرح 
شفافیت، نخستین موافق تصویب اولویت بررسی آن هم بودم 
تا به وعده خود عمل کرده باشم. از نمایندگان محترمی که 
بررسی این طرح را سرعت بخشیدند تشکر می کنم«. اما این 
سرانجام کار نبود و روز ۱5 بهمن سال۱3۹۹ وکلای ملت در 
نهایت پس از بررسی نظرات موافقان و مخالفان این طرح، با 
۱53 رای موافق، 63 رای مخالف و ۱۲ رای ممتنع از مجموع 
۲3۴ نماینده حاضر در جلسه با کلیات آن مخالفت کردند و 
از آنجا که این طرح نیاز به دوسوم آرا داشت، تنها با اختلاف 
3 رای با کلیات این طرح مخالفت شد. شکست ۱53 نماینده 
موافق از 75 نماینده مخالف و ممتنع و 6 نماینده ای که در 
رای گیری شرکت نکرده بودند باعث شد برخی موافقان این 
ط��رح از پیگیری مجدد برای تصویب طرح ش��فافیت خبر 
بدهند. مردادماه س��ال گذشته حس��ینعلی حاجی دلیگانی 
ک��ه پیش از ای��ن نیز پیگیر به تصویب رس��اندن این قانون 
شده بود، در گفت وگو با تسنیم، با اشاره به آخرین وضعیت 
بررس��ی طرح شفافیت آرای نمایندگان در قوه مقننه گفت: 
این طرح پس از چکش کاری ها در کمیسیون تدوین آیین نامه 
داخلی تصویب شده است. وی با بیان اینکه پس از ارجاع از 
کمیس��یون به هیات رئیسه این طرح در دستور کار پارلمان 

قرار خواه��د گرفت، ادامه داد: با توجه به اعمال دیدگاه ها و 
نظرات نمایندگان در این طرح قطعا پس از مطرح شدن در 
صحن علنی پارلمان، این طرح رای خواهد آورد. عضو هیات 
رئیس��ه مجلس عنوان کرد: در دوره های گذشته نمایندگان 
پس از ارائه این طرح انتقاداتی به آن داشتند که در کمیسیون 
تدوین آیین نامه داخلی در روند برگزاری جلسات تصویب این 

طرح، این انتقادات شنیده و برطرف شد. 
شفافیت،وعدهثابتقالیباف ■

مهرماه سال گذشته نیز رئیس مجلس شورای اسلامی در 
نطق پیش از دستور خود با اشاره به در دستور کار قرار گرفتن 
طرح ش��فافیت اظهار داشت: مراحل اصلاح این طرح با اعمال 
نظر نمایندگان محترم در کمیسیون آیین نامه داخلی به پایان 
رسیده و به رأی نمایندگان گذاشته خواهد شد. قالیباف افزود: 
اگر این طرح تصویب شود مجلس در مقایسه با تمام دستگاه های 
اداری کشور در عرصه شفافیت روندها و فرآیندها فاصله غیرقابل 
مقایسه ای پیدا خواهد کرد. وی خاطرنشان کرد: هدف این طرح 
این است که علاوه بر شفافیت آرای نمایندگان، در حوزه های 
بسیار مهم، فرآیندهای تصمیم سازی مجلس را نیز شفاف کند، 
در صورت تصویب نهایی این طرح، جلس��ات کمیسیون ها به 
صورت علنی برگزار می شود و برای پخش این جلسات از طریق 
صداوسیما بستر قانونی فراهم خواهد شد. حاضران، غایبان و 

آرای نمایندگان در جلسات کمیسیون ها نیز به صورت عمومی 
منتشر می شود. رئیس قوه مقننه با ابراز امیدواری نسبت به اینکه 
نمایندگان به این طرح رای موافق بدهند، گفت: مجلس یازدهم 
شفاف سازی را از خودش آغاز کرده است، لذا جهت گیری اقدامات 
این مجلس در امور قانون گذاری و نظارت به گونه ای خواهد بود 
که همه دستگاه های اداری کشور به سمت شفافیت و مدیریت 
تع��ارض منافع پیش روند. ۲ ماه بعد زمانی که رئیس مجلس 
میهمان دانشجویان در دانشگاه شهید بهشتی بود بار دیگر بر 
وعده ش��فافیت تاکید کرد. قالیباف در جلس��ه مذکور با بیان 
اینکه فقط یک طرح را امضا کرده و آن هم طرح شفافیت آرای 
نمایندگان است، تصریح کرد: مطمئن باشید طرح شفافیت را 

دنبال کرده و به نتیجه می رسانیم. 
امیدبهشفافیتدرمیانهراه ■

فراز و نشیب های تصویب طرح شفافیت در ۲ سال گذشته 
باعث ش��ده تا سرنوش��ت این طرح تبدیل به آزمون کلیدی 
نمایندگان شود. حالا در آستانه به پایان رسیدن دومین سال 
فعالیت مجلس یازدهم تصویب احتمالی طرح شفافیت را می توان 
به عنوان یک دستاورد برجسته برای بهارستان به حساب آورد. 
اکثریتی که پیش از این تنها 3رای برای کسب دو سوم آرا کم 
آورده بود حالا می تواند از مهم ترین وعده نمایندگان به موکلان 

خود صیانت کند.

قالیبافازدردستورکارقرارگرفتنمجددطرحشفافیتمجلستاپایانماهرمضانخبرداد

شانس دوباره  شفافیت بهارستان 

گروهسیاس�ی:در ش��رایطی که دولت بایدن با کارشکنی 
در پذیرش خطوط قرم��ز ایران، حصول توافق در وین را با 
وقفه مواجه کرده است اما برخی کانال های واسطه ای مثل 
مس��قط و دوحه همچنان مشغول تبادل پیام های تهران و 

واشنگتن هستند. 
ب��ه گزارش »وطن امروز«، دور هش��تم مذاکرات وین در 
نقطه ای متوقف ش��ده است که برخی موضوعات باقی مانده 
که به طور مستقیم با انتفاع اقتصادی ایران از برجام ارتباط 
مس��تقیم دارد، با مخالفت ایالات متحده مواجه شده است. 
ب��ا وج��ود این »بدر ب��ن حمد البوس��عیدی« وزیر خارجه 
س��لطنت عمان بامداد یکشنبه در تماس تلفنی با حسین 
امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه کشورمان، درباره مذاکرات 
وین گفت وگ��و و تبادل نظر ک��رد. امیرعبداللهیان در این 
تماس با اشاره به مذاکرات وین، از اعمال تحریم های مجدد 
از س��وی آمریکا درباره برخی اشخاص و شرکت های ایرانی 
انتقاد و خاطرنشان کرد: »جمهوری اسلامی ایران آماده یک 
توافق خوب و پایدار می باش��د اما طرف آمریکایی با برخی 
زیاده خواهی ها، مسؤول مستقیم تطویل مذاکرات تاکنون بوده 
است«. این در حالی است که تهران برخی پیشنهادات خود را 
هم در جریان سفر اخیر انریکه مورا مذاکره کننده ارشد اتحادیه 
اروپایی به کشورمان به طرف آمریکایی منتقل کرده است. 

تاابدصبرنمیکنیم ■
سخنگوی وزارت امور خارجه دیروز در نخستین نشست 
خبری خود در سال ۱۴۰۱، درباره مذاکرات وین با بیان اینکه 
دولت واشنگتن درباره موضوعات باقی مانده در مذاکرات وین 
هنوز تصمیمات سیاسی خود را نگرفته است، تصریح کرد: 

آمریکا تلاش می کند موضوعات باقی مانده در این مذاکرات 
را گروگان مس��ائل سیاست داخلی خود کند. وی افزود: ما 
ملت صبوری هستیم ولی تا ابد صبر نمی کنیم و اگر آمریکا 
می خواهد توافقی صورت گیرد باید تصمیم سیاسی خود را 
در اس��رع وقت بگیرد. سعید خطیب زاده در رابطه با توقف 
مذاکرات وین هم تصریح کرد: آنچه در ۲ هفته گذشته بیش 
از پیش برای ما روشن شده این است که بایدن و کاخ سفید 
هنوز تصمیم خود را نگرفته اند و متاسفانه کل یک توافق را 
گروگان مسائل حزبی و داخلی آمریکا کرده اند و آنها همان 
رویکردی را در پیش گرفته اند که منجر به شکست بسیاری 
از توافقات بین المللی ش��ده اس��ت. یعنی منوط کردن یک 
توافق بین المللی به زد و بندهای داخلی خودشان. خطیب زاده 
تاکید کرد: آمریکا مسؤول توقف امروز مذاکرات و تطویل آن 
در روزهای آتی اس��ت. راه حل هم در کاخ سفید است. آنها 
باید به خواسته های معقول ایران که مورد تایید اعضای ۴+۱ 
است پاسخ منطقی بدهند تا ما آماده شویم به وین بازگردیم. 
دیپلمات ارشد کشورمان گفت: توافق بسیار در دسترس است 
و آمریکا بداند و یقین کند و یقین داشته باشد که ما از خطوط 
قرمز خود رد نمی شویم و از خواسته های خود کوتاه نخواهیم 
آمد. س��خنگوی وزارت امور خارجه همچنین تاکید کرد: تا 
چرخه انتفاع ایران از این توافق کامل نشود ایران بر سر خطوط 
قرمز خودش باقی خواهد ماند. خطوط قرمز ما منافع مردم و 
انتفاع از آن چیزی است که یک بار درباره آن بحث و مذاکره 
شده است. خطیب زاده تاکید کرد: کل توافق معطل تصمیم 
سیاسی واشنگتن است. الان هفته هاست وضعیت اینگونه 
است، موضوع اشخاص حقیقی و حقوقی هستند که باید بر 

اساس برجام از لیست تحریمی خارج شوند به اضافه انتفاع 
اقتص��ادی ایران در چرخه کامل انتفاع ایران از برجام، اینها 
موضوعاتی است که معطل تصمیم سیاسی واشنگتن است. 
وی اف��زود: اکنون در گام های پایانی، آمریکا تلاش می کند 
مانع انتفاع چرخه اقتصادی ایران و انتفاع ما از ابعاد مختلف 
برجام شود. ما در نقطه ای قرار داریم که ایالات متحده باید 
تصمی��م بگیرد آیا می خواهد میراث ترامپ را حفظ کند یا 
به عنوان دولت نیمه مسؤول عمل کند و توافقی انجام شود. 
سخنگوی وزارت امور خارجه درباره زمان بازگشت هیات ها 
به وین نیز گفت: حقیقتش این است که ما هنوز جواب آخر 
را از واشنگتن دریافت نکرده ایم و اگر پاسخ واشنگتن متناسب 
باشد با نکاتی که مطرح کرده ایم در اسرع وقت می توانیم به 
وین برویم، نه برای مذاکرات جدید، بلکه برای نهایی کردن 
توافق و همان طور که پیش از این گفتم باید این پاس��خ و 

سیگنال از واشنگتن داده شود. 
مانعتراشیجدیددرراهاست ■

در همی��ن حال ی��ک رس��انه آمریکایی گ��زارش داد 
جمهوری خواه��ان کنگ��ره طرحی را ب��رای جلوگیری از 
اقدام احتمالی کاخ س��فید برای حذف نام س��پاه پاسداران 
از فهرست تروریستی آمریکا ارائه داده اند. به گزارش پایگاه 
خبری واشنگتن فری بیکن، جمهوری خواهان کنگره آمریکا 
در ح��ال پیش بردن یک رویه قانونی به منظور ممانعت از 
اق��دام احتمال��ی دولت بایدن برای خارج کردن نام س��پاه 
پاس��داران انقلاب اسلامی از فهرست تروریستی آمریکا به 
عنوان بخش��ی از توافق هس��ته ای جدید با ایران هستند. 
طب��ق این گزارش، »برایان ماس��ت« و »اس��کات پری« ۲ 

عضو جمهوری خواه مجلس نمایندگان آمریکا طرحی را با 
عنوان »قانون جلوگیری از مماشات با تروریست ها توسط 
حامیان تروریسم« ارائه داده اند که در صورت تبدیل شدن 
به قانون، کاخ سفید را از حذف سپاه از فهرست سازمان های 
تروریس��تی خارج��ی بدون موافقت کنگ��ره منع می کند. 
واشنگتن فری بیکن می نویسد: هدف از این طرح جلوگیری 
از برداشته شدن تحریم های کلیدی مرتبط با سپاه پاسداران 
به  عنوان بخشی از امتیازاتی است که دولت جو بایدن تلاش 
می کند برای دستیابی به توافق هسته ای جدید با ایران به 
این کش��ور بدهد؛ توافقی که به نظر می رس��د در آس��تانه 
نهایی شدن قرار دارد. واشنگتن فری بیکن در ادامه نوشت: 
لغو تحریم های مرتبط با سپاه یکی از موضوعات باقی مانده 
میان ایران و آمریکا در مذاکرات وین اس��ت؛ اقدامی که از 
س��وی جمهوری خواهان و برخی دموکرات ها در کنگره با 
مخالفت مواجه ش��ده است. »برایان ماست« نماینده ایالت 
فلوری��دا ضمن انتقاد از رویکرد دولت بایدن در قبال ایران 
مدعی شد: رئیس جمهور بایدن نه تنها به طور آشکارا قانون 
اساسی را که به آن سوگند یاد کرده است، دور می زند، بلکه 
آمریکایی ها را نیز در معرض خطر قرار می دهد. از آنجا که 
رئیس جمهور از عمل کردن به سوگند ریاست جمهوری خود 
س��ر باز می زند، ما این طرح را ارائه کرده ایم تا مانع اتخاذ 
تصمیمات اجرایی او در ارتباط با امنیت ملی، همچون حذف 
س��ازمان های تروریستی شناخته شده از فهرست تروریسم 
آمریکا شویم. بنا بر گزارش این رسانه آمریکایی، این طرح 
برای بررس��ی های بیشتر به کمیته روابط خارجی مجلس 

نمایندگان آمریکا ارائه شده است.

مقاماتایرانیتأکیدکردندطرفآمریکاییبابرخیزیادهخواهیهاوعدمتصمیمگیریسیاسیمسؤولمستقیموقفهدرمذاکراتاست

صبر ابدی نداریم!

گروهسیاسی:رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه نباید شعار سال 
فقط در گوش��ه کاغذ نوشته شود، بلکه باید برای پیاده سازی 
آن جهد و تلاش کرد، اظهار داش��ت: دستگاه قضا در تحقق 
این مهم، به همه بخش های کش��ور و ۲ قوه دیگر مساعدت 

خواهد کرد. 
حجت الاس��لام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای در 
نشست روز گذشته شورای عالی قوه قضائیه با اشاره به مقوله 
»اجرای کامل س��ند تحول قضایی و تعال��ی آن« که یکی از 
اولویت های پانزده گانه دستگاه قضا در سال ۱۴۰۱ است، گفت: 
باید همه ارکان و اجزای قوه  قضائیه تلاش کنند تا در س��ال 
جاری، مقوله تحول در عدلیه را تعمیق ببخشیم و این مقوله 
را گس��ترده و عملیاتی تر کنیم تا از این طریق اهداف نظام و 
مسؤولیت های مصرح دستگاه قضا در قانون اساسی و الزامات 
مندرج در ابلاغ مقام معظم رهبری، عینیت بیشتری پیدا کند. 
رئیس دستگاه قضا، »برداش��تن گام های بلندتر برای تحقق 
عدال��ت اجتماعی« را یک��ی از هدف گذاری های اصلی عدلیه 
در سال ۱۴۰۱ دانست و در این زمینه به تاکیدات و تذکرات 

مقام معظم رهب��ری و الزامات 
گام دوم انقلاب اس��لامی اشاره 
کرد و اس��اس حکومت اسلامی 
و جمهوری اسلامی را مبتنی بر 

اقامه  عدل دانست. 
ادام��ه  در  محس��نی  اژه ای 
»تسهیل و تس��ریع دسترسی 
مردم به مجموع��ه قضایی« را 
یکی دیگ��ر از هدف گذاری های 

عدلیه در س��ال جاری دانس��ت و گفت: دسترس��ی مردم به 
عدالت باید کم هزینه تر و مطلوب تر ش��ود و مواجهه همکاران 
قضایی با مراجعان باید توأم با خوشرویی باشد و دستگاه قضا 
این هدف را در سال جاری مجدانه دنبال خواهد کرد. رئیس 
قوه  قضائیه در ادامه به مس��ؤولان قضایی توصیه کرد از ایجاد 
حاش��یه و دنباله روی حواشی س��اخته شده توسط دیگران و 
سرگرمی به آنها به جد پرهیز کنند و صرفاً بر پیشبرد اهداف 

و اولویت ها تمرکز کنند. 

رئیس ق��وه  قضائیه در ادامه 
با تقدی��ر از س��ازمان زندان ها 
به س��بب ترس��یم اولویت های 
هش��تگانه برای سال جاری، بر 
مقول��ه »طبقه بندی و تفکیک 
زندانیان تا حد ممکن با ملاحظه 
شاخصه های گوناگون نظیر سن، 
نوع ج��رم و غیره« و همچنین 
»گذراندن محکومیت مددجویان 
در زندان محل سکونت یا نزدیک ترین زندان به محل سکونت 
خان��واده آنه��ا در حد مق��دور« تاکید ک��رد. »بهره گیری از 
ظرفیت های مردمی برای بازاجتماعی کردن زندانیان و اشتغال 
آنها« توصیه دیگر قاضی القضات به رئیس سازمان زندان ها بود 
و حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در همین زمینه با 
اشاره به کمک مالی خیران در ماه مبارک رمضان برای آزادسازی 
زندانیان، به مسؤولان سازمان زندان ها توصیه کرد که صرفاً به 
این نوع کمک های خیران اکتفا نکنند و از ظرفیت های بالای 

مردمی جهت ایجاد تحول بیشتر در زندان ها بهره گیرند. رئیس 
عدلیه در ادامه این جلسه با اشاره به دستور سال گذشته خود 
مبنی بر چگونگی استفاده از دستبند و پابند هنگام جلب یا 
انتقال متهمان و محکومان، به معاونت حقوقی قوه قضائیه دستور 
داد در اسرع وقت با همکاری سایر بخش های قضایی و لحاظ 
همه قوانین و مقررات موجود، نسبت به تدوین دستورالعملی 
جهت ضابطه مندی بیش��تر مقوله استفاده از دستبند و پابند 
برای جلب متهمان و انتقال محکومان از زندان به دادس��را یا 
دادگاه اقدام کند. محسنی اژه ای متذکر شد دستور صادر شده در 
سال گذشته مبنی بر نحوه استفاده از دستبند و پابند در قبال 
متهمان و محکومان به صورت کامل و جامع از سوی ضابطان 
و س��ایر بخش های قضایی اجرایی نشد. وی افزود: باید توجه 
داش��ت که ضرورتی ندارد برای همه متهمان هنگام جلب در 
مقابل چشمان خانواده یا همکاران و همچنین انتقال محکومان 
از زندان به مراجع قضایی از دستبند و پابند استفاده کرد، مگر 
آنکه این افراد از مجرمان خطرناک باشند. دستبند و پابند را 

نباید با سلیقه افراد استفاده کرد.

رئیسقوهقضائیهبااشارهبههدفگذاریهایعدلیهدرسال1401:

دسترسی مردم به عدالت باید کم هزینه تر شود
ضرورتینداردبرایهمهمتهمانهنگامجلبازدستبندوپابنداستفادهکردمگرآنکهازمجرمانخطرناکباشند


